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Fonds Pascal Decroos  -  Subsidiëring

Het Fonds Pascal Decroos voor bijzondere journalistiek steunt sinds de oprichting in 1998 
kwaliteitsjournalistiek in Vlaanderen en daarbuiten, en creëert mogelijkheden voor jonge 
mensen om journalistieke talenten in de praktijk te ontwikkelen. Het Fonds doet dit door 
bijzondere Vlaamse projecten en projecten inzake onderzoeksjournalistiek financieel te 
ondersteunen met werkbeurzen. Daarvoor kan het Fonds, behalve giften van donateurs, 
ook rekenen op subsidies van de Vlaamse overheid. 

Ik denk dat de waarde van de werking van het Fonds Pascal Decroos algemeen wordt 
onderschreven en dat de bijdrage die het Fonds Pascal Decroos levert aan de creatie van 
onderzoeksjournalistiek nadrukkelijk erkend wordt. Ook uit het Vlaams regeerakkoord 
leid ik af dat veel waarde gehecht wordt aan het Fonds Pascal Decroos. Ik citeer: “Het 
Fonds Pascal Decroos moet voldoende slagkracht krijgen, zodat ook bredere redactionele 
projecten een beurs kunnen aanvragen.” 

Uit contacten met actoren uit de sector leer ik evenwel dat er een aantal 
bekommernissen leeft. Enerzijds vraagt men zich vanuit de sector af waarom het vanuit 
de Vlaamse overheid niet mogelijk is om voor het Fonds Pascal Decroos in een 
structurele, meerjarige subsidiëring te voorzien op basis van een meerjarige 
subsidieaanvraag. Momenteel is het namelijk zo dat het Fonds Pascal Decroos afhankelijk 
is van een jaarlijkse subsidieaanvraag, waarna middels een ministerieel besluit subsidies 
toegekend worden. Elk jaar moet het Fonds dus afwachten welk bedrag aan hen 
toegekend zal worden. 

Anderzijds wijst men er vanuit de sector op dat het begrotingsartikel vanwaaruit de 
subsidie aan het Fonds Pascal Decroos betaald wordt, gelinkt is aan de operationele 
doelstelling “Pluriforme berichtgeving als democratisch fundament” en het “verzekeren 
van een divers en kwaliteitsvol aanbod van eigen bodem”. Bij een aantal actoren uit de 
sector leeft dan ook zeer sterk de vraag waarom er, gelet op de waarde van het initiatief, 
voor de subsidiëring van het Fonds Pascal Decroos niet in een apart begrotingsartikel 
voorzien wordt in de Vlaamse begroting. 

Gelet op deze opmerkingen vanuit de sector, stel ik graag volgende vragen aan de 
minister.

1. Is er een reden waarom het Fonds Pascal Decroos niet als een afzonderlijk 
begrotingsartikel opgenomen wordt in de begroting?



2. Bestaat er een mogelijkheid om het Fonds Pascal Decroos te erkennen als een 
structurele partner, waarbij subsidies in plaats van op jaarlijkse basis op meerjarige 
basis aan het Fonds toegekend worden op basis van een meerjarige 
subsidieaanvraag?
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1. In de beleidsnota Media 2014-2019 onderstreep ik het belang van 
onderzoeksjournalistiek als een waardemeter voor kwaliteitsjournalistiek. Hierbij is 
enerzijds een specifieke rol weggelegd voor het Fonds Pascal Decroos en anderzijds 
een belangrijke taak voor de VRT.

Het Fonds Pascal Decroos heeft de voorbije jaren een essentiële rol gespeeld om de 
onderzoeksjournalistiek in Vlaanderen uit te bouwen en ervoor te zorgen dat 
journalisten werk kunnen verrichten dat zij zonder deze steun onmogelijk hadden 
kunnen realiseren. De steun die via het Fonds wordt gegeven is bovendien 
mediumneutraal. De werking van het Fonds wordt gezien als een sleutelfunctie voor 
de realisatie van pluriforme berichtgeving als democratisch fundament. 

De reden waarom het Fonds Pascal Decroos niet als een afzonderlijk begrotingsartikel 
opgenomen wordt in de begroting, ligt aan het gegeven dat de begrotingsstructuur 
een afspiegeling hoort te zijn van de beleidsdoelstellingen zoals die opgenomen staan 
in de beleidsnota en de daaropvolgende beleidsbrieven. Zoals u ook zelf aangeeft valt 
het Fonds Pascal Decroos, dat werkt binnen de koepel van vzw Journalismfund.eu, 
conform de beleidsnota Media 2014-2019 onder operationele doelstelling ‘Pluriforme 
berichtgeving als democratisch fundament’ (= OD 3.2.) met als specifieke 
deeldoelstelling ‘Het belang van journalistenverenigingen en onderzoeksjournalistiek’. 
Onder deze operationele doelstelling vallen verschillende initiatieven zoals ook de 
MediAcademie en De Vlaamse Vereniging van Journalisten (VVJ) en de Raad voor de 
Journalistiek waartoe de steunmaatregelen logischerwijze samen met de 
steunmaatregel aan het Fonds Pascal Decroos onder eenzelfde begrotingsartikel 
vallen. 
Vzw Journalismfund.eu wordt nominatim in de begroting opgenomen. Het krijgt 
jaarlijks een bedrag van 300.000 euro toegekend. 
Voor wat de begunstigden betreft - en dus ook het Fonds Pascal Decroos - is het 
voordelig om afzonderlijk nominatim opgenomen te staan in de begroting en dus met 
naam en toenaam toegewezen te zijn aan één enkele basisallocatie. Of dit dus al dan 
niet onder een afzonderlijk begrotingsartikel gebeurt, doet veel minder ter zake 
aangezien het hier louter om een vertalingsoefening gaat van de doelstellingen zoals 
deze opgenomen staan in de beleidsnota/-brieven. 

2. Het feit dat de subsidie aan Journalismfund.eu nominatim in de begroting is 
opgenomen, waarbij dus de naam van de begunstigde én het bedrag van de subsidie 
in de begrotingstabel worden opgenomen, onderstreept het belang van het Fonds 
Pascal Decroos voor de mediasector en de kwalitatieve berichtgeving in het bijzonder. 

Tot op heden heb ik nog geen signalen ontvangen waarbij wordt aangegeven dat de 
toekenning van een jaarlijkse subsidiëring de continuïteit van het Fonds zou hinderen.


